
Skolebestyrelsesmøde Blovstrød Skole d. 26-8-19 kl.17.30 til 20.00  

Tilstede: Mia Finnemann Schultz (MF), Anthony Verniere (AV), Leif Johansen (LJ), Rikke Hansen 

(RK), Janne Karpf (JK) Thomas Kjeldsen (TK), Anna Recinella (AR), Anders Bang-Petersen (AB), 

Nicolai Mikkelsen (NM), Vivi-Ann Petersen (VP), Kasper Jørgensen – elevråd (KJ)  

Afbud: Charlotte Schmidt (CS), Jens Sanderhoff - elevråd (JS)   

Dagsorden:  

Tid Punkter Drøftelse og beslutning 

17.30-

17.35 

1. Godkendelse af dagsorden og 

referat 
Godkendt 

17.35-

17.45 

 

 

2. Opfølgning  på ”justering af 

folkeskolereformen” mhp 

konvertering af UU tid*. 

a)Anna giver et overblik 

b)Runde med tilbagemelding 

fra skolebestyrelsen 

*https://www.folkeskolen.dk/651917/her-er-folkeskole-

aftalen. 

Konverteringen giver mulighed for at forkorte 

skoletiden om ugen med op til 2 klokketimer – dvs. 2 

lektioner samt pausetid 

a) I indskolingen er konverteringen sket for alle 

0.klasse – 3. klasser i Allerød kommune. 

Ringetiderne er 4 dage fra kl 8 – 13.30 og 

fredage fra kl. 8 – 14.00, hvor der er 

udeskoledage. 

Ift. konvertering på mellemtrinnet, så mangler 

afklaring om økonomien ift., hvor udgifterne til 

den øgede klubtid skal tages fra. 

b) Ift. mellemtrinnet, så afventes resultatet af 

drøftelse og beslutning i BSU. 

Der er taget højde for evt. konvertering i 

skemalægningen for både mellemtrin og 

udskoling. 

Et lærerperspektiv kan være, at undervisningen 

er planlagt, som gør at konvertering tidligst kan 

ske i uge 3. 

Det igangsættes en dialog med medarbejderne 

på mellemtrin og udskoling. 

Punktet tages op på det kommende skb.møde. 

 

 

  

17.45 – 

18.00 

3.Status på drøftelsen om 

energidrikke. (se bilag med brev til 

forældre) 

 

Udskolingslærerne er enige i total forbud i skoletiden – 

dvs. forslag 1. 

Efter debat om tilretninger/justeringer, og energidrikke 

ift. andre sukkerholdige drikke, blev følgende 

rækkefølge besluttet: 

- Først en appel fra bestyrelsen til alle forældre 

om at få sat en stopper for elevers energidrikke 

indtagelse  

Appellen vurderes til bestyrelsesmødet d. 30. oktober. 

Hvis appel ikke har haft en ønsket virkning, er næste 

skridt: 

- Forbud mod energidrikke. 



- I yderste konsekvens stop for udeordning 

1. TK sender nyt tilrettet appel til alle forældre til 

AB 

2. Klasselærere i udskolingen taler med eleverne 

inden appellen sendes til alle forældre 

3. Bestyrelsen sender appellen til alle forældre  

Det blev besluttet, at appellen tages op på 1. 

forældremøde, med anmodning om, at bakke op om 

skolens klare holdning til energidrikke. 

 

18.00-

18.30 
4. Spisepause Skolen sørger for mad og drikke 

18.30- 

19.10 

5. Orientering fra elever, med.arb., 

ledelse og formand. 

 

Inkl. orientering om Blovstrød 

Børne- og Læringsby, som vi 

indfører fast indtil videre 

 

Elever: 

 Ingen punkter 

Medarbejdere: 

 Rigtig god start på skoleåret – inkl. samarbejdet 

med 3 nye kolleger i udskolingen.  

 Udeskoleforberedelse på mange årgange – nyt 

og spændende. 

 Indeklimaproblemer med manglende 

luftventilation og meget høje temperaturer i 

flere fag og klasselokaler 

 Snart fælles skovtur for hele indskolingen  

Ledelse: 

 Flere indskrivninger af nye elever på flere 

årgange 

 Blovstrød Børne- og Læringsby. Afhængigt af 

borgmesterens budgetforslag og efterfølgende 

budgetforlig, er det spændende og se, om der er 

øremærkede midler til ombygning af Blovstrød 

skole 

 1:1 IT i Allerød kommune ruller ud omkring 1. 

november. Det betyder Cromebooks for alle 

elever fra 5. – 9. klasse samt flere maskiner pr. 

elev i 0. – 4. klasse. 

1:1 er et pædagogisk projekt med 

kompetenceløft for alle medarbejdere 

Formand: 

 På dialogmødet før sommerferien for 

bestyrelse, forvaltning og BSU politikere, blev 

den fremadrettede dialog på møderne diskuteret 

– fx i forbindelse med høringssvar. MF og 

bestyrelsesformand fra Lillevang har taget 

initiativ til møde d. 28. august for alle for- og 

næstformænd fra alle skolers bestyrelser. 

19.10- 

19.35 

 

 

 

6. Årets første 

kontaktforældremøde 

Vi skal finde frem til dato, indhold 

og form.  

 

Fordeling af bestyrelsesmedlemmer til 1. forældremøde 

– hvad skal der siges? Bl.a. hvem sidder i bestyrelsen, 

bestyrelses rolle, princip arbejdet, høringssvar mv  

MF samler punkter, og sender stikord ud til bestyrelsen. 

 



AV delte forslag ud ”En aften med afklaring og mad” – 

taget fra konceptet fra det vellykkede 

kontaktforældremøde marts 2019 m/ dialog og 

madlavning ”.  

Forslag til dato blev d. 28. oktober kl. 18.00 – 20.15. 

Endelig dato besluttes på kommende møde d. 24. 

september. 

19.35-

19.50 

7. Princip om klassedannelser og 

klassesammenlægninger til 

vedtagelse.                                 

OBS: Forberedelse i form af 

korrekturlignende ændringer i 

googledoc’et inden mødet. Vores 

drøftelse ved mødet skal centreres 

om indholdet. ”Principrytterne” 

Anna og Nikolaj bearbejder 

korrekturen til et forslag til 

vedtagelse. (se bilag) 

 

Efter kort debat blev princip  for undervisningens 

organisering vedtaget 

19.50-

20.00 

 

 

8. Evt 

 

Hvad kan nye forældre se på skoleporten? Skoleporten 

er opdateret.  

 

Punkter til kommende møde: 

- Dato for kontaktforældremøde – forslag om d. 28. oktober kl. 18.00 – 20.15 

- Opfølgning  på ”justering af folkeskolereformen” mhp konvertering af UU tid.  

 

Mødet d. 30. oktober: 

- Vurdering af appel til alle forældre om energidrikke 

 

Møderække i skolebestyrelse 2019/2020 

 

Tirsdag d.24-9-19 kl. 17.30 

Onsdag d.30-10-19 kl. 17.30 

Torsdag d.28-11-19 kl. 17.30 

Fredag d. 17-1-20 kl. 9.00 og lørdag d.18-1-20 til kl. 13.00 Arb.døgn på Pharmakon 

Mandag d.24-2-20 kl. 17.30 



Tirsdag d.31-3-20 kl. 17.30 

Onsdag d.27-5-20 kl. 17.30 

 


